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  Sid 1 (10) 

Protokoll fört vid  
Sveriges hembygdsförbunds riksstämma 2023 

 
 
 
Stämmoförhandlingarna hölls på Halmstad teater i Halmstad den 13 maj 2023, kl. 10.00-15.00. 
 
 
§ 1 Stämmans öppnande 

Riksstämman inleddes med en tyst minut för de tre hedersmedlemmar som avlidit under 
2021/22: Berit Hange-Persson, Lundsbrunn, Karl-Eric Axenström, Örnsköldsvik och Lars 
Pettersson, Nyköping. Därefter hälsade förbundsordförande Anna-Karin Andersson ombuden 
välkomna och deltagarna fick ta del av en digital hälsning från kulturminister Parisa Liljestrand, 
varefter Anna-Karin Andersson förklarade stämman öppnad. 
 
 

§ 2 Val av stämmofunktionärer 
a. Ordförande: Göran Karlsson, tidigare ordförande i Hallands landsting. 

Vice ordförande: Bo Westman, ordförande i Halländska hembygdsrörelsen. 
b. Föredragande sekreterare: Jan Nordwall, SHF:s generalsekreterare. 
c. Protokollförare: Susanne Cassé, konsulent i Västmanland. 
d. Två protokolljusterare: Thommy Edlund, Ångermanlands hembygdsförbund och Gun 

Larsson, Skånes hembygdsförbund. 
e. Två rösträknare: Sören Klingnéus, Örebro läns hembygdsförbund och Lena Ramsberg, 

Västergötlands hembygdsförbund. 
 

Riksstämman beslutade att välja de av valberedningen föreslagna stämmofunktionärerna. 
 
 
§ 3 Upprop av närvarande ombud och styrelseledamöter, fastställande av röstlängd.  Bilaga 1 

Ombuden ropades upp förbundsvis och 73 röstberättigade ombud, inklusive 
styrelseledamöterna var närvarande.  
 

Riksstämman beslutade att fastställa röstlängden till 73 ombud. 
 
 
§ 4 Fråga om stämmans stadgeenliga utlysande 

Enligt stadgarna ska kallelse till riksstämma utfärdas senast två månader före. Årets kallelse till 
regionala förbund skickades per mejl den 3 mars. 
 

Riksstämman beslutade att godkänna att stämman utlysts stadgeenligt. 
 
 
§ 5 Fastställande av dagordningen 

Mötesordförande gick igenom ordningsfrågorna och förtydligade att yrkanden överlämnas 
skriftligen, samt informerade om att nomineringar av andra än av valberedning föreslagna 
ledamöter, under § 9, måste inlämnas skriftligen med omedelbar verkan. 
 

Riksstämman beslutade att fastställa dagordningen. 
 
 
§ 6 Årsredovisning, föredragning och godkännande av: 

a. Verksamhetsberättelse 
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Jan Nordwall föredrog verksamhetsberättelsen och presenterade kansliets personal, av vilka tre 
personer under år 2022 arbetat i projektform finansierat via krisbidrag från Statens kulturråd. 

 
Riksstämman beslutade att godkänna verksamhetsberättelsen och lägga den till handlingarna. 
 

b. Årsredovisning 
Jan Nordwall föredrog årsredovisningen. 
 
Mats Ekberg, Bohusläns hembygdsförbund, ifrågasatte förbundsstyrelsens val att förvalta sitt 
kapital i fonder med 0% ränta och menade att det inom hembygdsrörelsen finns kompetens att 
bilda en ”placeringsrådgivningsgrupp” med syfte att bedriva en mer aktiv förvaltning med 
möjlighet till bättre avkastning. Riksstämman gav styrelsen i uppdrag att utreda detta vidare. 

 
Riksstämman beslutade att godkänna årsredovisningen och lägga den till handlingarna. 
 

c. Revisorernas berättelse 
Förtroenderevisor Karl Petersen föredrog revisorernas berättelse. 

 
Riksstämman beslutade att lägga revisionsberättelsen till handlingarna. 
 

d. Fastställande av resultat- och balansräkning 
 
Riksstämman beslutade att fastställa resultat- och balansräkningen, att det balanserade resultat vid 
årets ingång är -268 183 kr och att årets resultat uppgår till -748 204 kr. Avskrivningskostnaden för 
Hembygdsportalen kommer fortsatt att tas via investeringsfonden. 
 
 
§ 7 Frågan om ansvarsfrihet för SHF:s styrelses ledamöter för den tid som revisionen omfattat 

 
Riksstämman beslutade att bevilja styrelsen full ansvarsfrihet för det gångna verksamhetsåret. 
 
 
§ 8 Fastställande av arvoden och andra ersättningar till förbundsstyrelsen 

Arvoden: 

• Förbundsordförande skall erhålla ett årligt arvode om två prisbasbelopp och de bägge vice 
ordförandena skall vardera erhålla ett halvt prisbasbelopp. 

• Ledamot och övriga förtroendevalda som måste ta tjänstledigt med helt löneavdrag eller ta 
ut semester för att kunna delta i möten och dylikt, kan erhålla ett sammanträdesarvode 
med 1 500 kronor per dag (tidigare 1 200 kr). Detta gäller även för annat av styrelsen 
beslutat uppdrag åt SHF. 

 
Riksstämman beslutade att godkänna valberedningens förslag. 
 

Ersättningar: 

• Reseersättning i samband med förrättning för SHF skall utgå enligt billigaste och lämpligaste 
färdsätt. 

• Skattefri bilersättning utgår enligt Skatteverkets regler (25,00 kr/mil). 

• Traktamente utgår vid förrättning för SHF enligt det statliga reglementet. 

• Ersättning för porto, telefon och dator utgår efter överenskommelse med SHF:s kansli i 
varje enskilt fall. 

• Ersättning för arbetslunch vid endagsförrättning kan utgå med 120 kronor (tidigare 100 kr). 
 

Riksstämman beslutade att godkänna valberedningens förslag. 
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§ 9 Val av: 

a. Förbundsordförande för nästa verksamhetsår: 
Valberedningen föreslog omval ett år av Anna-Karin Andersson, Nyhammar. 
 

Riksstämman beslutade att enhälligt välja Anna-Karin Andersson till förbundsordförande för 
verksamhetsåret. 
 

b. Fem styrelseledamöter för de två nästkommande verksamhetsåren: 
Valberedningen föreslog följande:  
Eva Kempff, Laknäs Tällberg - Omval 
Johan Brinck, Ängelholm - Nyval 
Peter Backenfall, Herrljunga - Nyval 
Peter Olausson, Värmlands Nysäter - Omval 
Trine Amundsen, Östersund – Omval 
 

Riksstämman beslutade att välja de av valberedningen föreslagna ledamöterna. 
 
Följande ledamöter är redan valda för perioden 2022–2024: 
Anita Lundin, Stockholm 
Conny Sandberg, Örebro 
Erik Åström, Bromma 
Iréne Oskarsson, Gränna 
Owe Norberg, Delsbo 

 
c. En förtroendevald revisor med en ersättare, för innevarande räkenskapsår: 

Valberedningen föreslog följande: 
Ordinarie: Karl Petersen, Stockholm - Omval 
Ersättare: Lars Lingsell, Karlstad - Omval 
 

Riksstämman beslutade att välja den av valberedningen föreslagna förtroendevald revisor samt 
ersättare. 

 
d. Auktoriserade revisorer, för innevarande räkenskapsår: 

Valberedningen föreslog följande: 
Genom KPMG, Stockholm - Omval 
 

Riksstämman beslutade att välja de av valberedningen föreslagna auktoriserad revision genom 
KPMG. 
 

e. Ledamöter i valberedningen: 
Föreslogs att valberedare framöver väljs på två år med rullande schema samt ett tak på sex 
år för omval. Styrelsen föreslog följande valberedare och mandatperioder: 
Gabriella Lönngren, Vuollerim – Omval, 1 år 
Gerhard Jansson, Åmål – Omval, 2 år 
Ingegerd Christiansson, Arlöv – Omval, 2 år 
Ingela Oxelgren, Örebro – Omval, 2 år 
Margareta Johansson, Indal – Omval, 1 år 

 
Riksstämman beslutade att välja de föreslagna valberedningsledamöterna på ett respektive två år 
enligt ovan, med Gabriella Lönngren, Norrbotten, som sammankallande.  
 
 
§10 Behandling av styrelsens förslag 
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a. Förslag angående styrelsens strategi 2023. 

Anna-Karin Andersson föredrog styrelsens förslag till ny långsiktig verksamhetsstrategi med 
följande tre utgångspunkter för det strategiska arbetet: 

• Det ideella engagemangets värde. 

• Gemensamma mötesplatser med högt socialt värde. 

• Värna, vårda och synliggöra materiellt och immateriellt kulturarv samt kulturmiljöer. 
 
Styrelsen föreslog riksstämman att besluta: 
 
Övergripande målsättningar 2023 till 2030 

✓ År 2030 ska hembygdsrörelsen vara en självklar och relevant samhällsaktör på lokal, regional 
och nationell nivå, med medlemsnyttan i fokus. 

✓ Vi ska vara en aktiv och synlig folkrörelse, med många medlemmar som är aktiva lokalt och 
därmed goda ambassadörer för hela hembygdsrörelsen. 

✓ Som medlem ska man känna sig delaktig i organisationen lokalt, regionalt och nationellt. 
Upplevelsen av hembygdsrörelsens gemensamma värden och vi-känsla ska öka. 

✓ Vi ska aktivt och gemensamt bidra till en hållbar samhällsutveckling genom att tillvarata och 
förmedla äldre kunskaper. 

 
Det innebär att vi ska: 

• Utveckla samverkan inom organisationen och uppnå en gemensam målbild i 
hembygdsrörelsen samt forma ett gemensamt varumärke genom intern och extern 
kommunikation. Därigenom gynnas vi-känslan inom rörelsen. 

• Arbeta med medlemsvård och föreningsutveckling. 

• Använda digitalisering för att attrahera nya målgrupper och öka tillgängligheten till våra 
samlingar. 

• Stärka vårt inflytande i politiken och hos myndigheter genom att skapa en ökad kännedom 
om hembygdsrörelsen. 

• Söka metoder för att öka finansieringen i både offentlig och egen regi. 

• Använda vår kunskap om det materiella och immateriella kulturarvet i samhällsdebatten. 
 
Tilläggsyrkande 1. Thommy Edlund, Ångermanlands hembygdsförbund, efterlyste kulturarvet i kris- 
och krigstid under de tre utgångspunkterna och yrkade på tillägg. Lars-Inge Stomberg, Bohusläns 
hembygdsförbund, menade att krig och kris omfattas av punkt 3, att värna och vårda. Styrelsen 
informerade om att de valt att hålla utgångspunkterna korta och konkreta, och då utgångspunkterna 
inte var föremål för beslut ogiltigförklarades begäran om tilläggsyrkande. 
 
Tilläggsyrkande 2. Per Bergvall, Heimbygda, hembygdsförbund för Jämtlands län, ansåg att 
medlemsvärvning är en prioriterad fråga för rörelsen och yrkade på omskrivning av punkt två under 
handlingsdelen med tillägget: Arbeta med medlemsvård, medlemsvärvning och föreningsutveckling. 
 
Tilläggsyrkande 3. Gunilla Karlsson, Ölands hembygdsförbund, yrkade på tillägg av en femte punkt 
under de övergripande målsättningarna; att attrahera den unga generationen, alltså de mellan 0–99 
år. 
 
Riksstämman beslutade att godkänna strategin efter avslag av tilläggsyrkandet av en femte punkt 
under övergripande målsättningar och bifall till yrkandet av medlemsvärvning som tillägg till punkt 
två under handlingsdelen. 
 
 

b. Förslag till medlemsavgift från 2025 
Styrelsen föreslog stämman att fastställa 
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1. de anslutna hembygdsföreningarnas avgifter till 13 kr per medlem. Avgiften 
debiteras för föreningens antal medlemmar den 1 januari 2025. 

2. att medlemsföreningarna betalar lägst 500 kr per år. 
3. att föreningar med fler än 1 000 medlemmar är befriade från avgift för överstigande 

antal. 
4. att medlemsavgiften för stödjande medlemsföreningar är 2 500 kr per år. 

 
Jan Nordwall betonade att medlemsavgiften betalas i förskott och att det därför är tydligare att 
skriva 1 januari 2025 i stället för 31 december 2024. 
 
Ändringsyrkande. Rolf Larsson, Västergötlands hembygdsförbund, begärde att punkt tre skulle utgå, 
då föreningar med fler än 1 000 medlemmar borde ha kapacitet att betala för samtliga medlemmar. 
Rolf ansåg att det vore bättre att ta bort gränsen för små föreningar. 
 
Anita Lundin, Stockholms läns hembygdsförbund, informerade om att det är svårt att få stora 
föreningar att ansluta sig till förbundet om det blir för hög kostnad. Anita yrkade därför på avslag på 
Rolfs begäran. 
 
Riksstämman beslutade att fastställa medlemsavgifterna enligt stämmohandlingarna. 
 
 

c. Budget och ekonomisk plan 2023–2025 
Jan Nordwall redogjorde för den ekonomiska planen. 

 
Riksstämman beslutade att godkänna styrelsens redovisning av beslutad budget för 2023 och 
fastställde inriktning för 2024–2025 enligt stämmohandlingarna. 
 
 
§11 Behandling av inkomna motioner och styrelsens yttrande över dessa 
 

Jan Nordwall redogjorde kort för arbetet med föregående års motioner. 

 

Mötesordförande informerade stämmodeltagarna om att motioner där ingen yrkar på bifall kommer 

att beslutas utifrån styrelsens förslag. Vid yrkande om bifall ställs motionen mot styrelsens förslag. 

 

Motion 1. Angående alla svenskars kulturarv, Jönköpings läns hembygdsförbund.  

Yrkande: 

• att SHF aktualiserar förhållandet med seminarier och insatser som syftar till att fler 

mångkulturella hembygdsföreningar etableras. 

• att SHF verkar för bildandet av nya hembygdsföreningar genom att aktivt skapa kontakter 

med olika kulturföreningar. 

• att SHF aktivt stöttar de föreningar som har invandrartäta områden inom sin socken eller 

stadsdel. 

 
Karl-Johan Stillström, Jönköpings läns hembygdsförbund, försvarade motionen. 
 
Styrelsen föreslog riksstämman att anse motionen besvarad. 
 

Riksstämman beslutade enligt styrelsens förslag. 
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Motion 2. Angående en modernare och starkare hembygdsrörelse, Magnus Rydholm, Sandsjö 
hembygdsförening. 
Yrkande: 

• att genomföra en organisationsutredning för att tydliggöra roller och ansvar i organisationen. 

• att öka medvetandet om förbundets utmaningar och de lösningar vi tror på och arbetar för. 

• att sätta ihop en arbetsgrupp, med en tydlig agenda, för att stärka den centrala nivåns 

ekonomiska förutsättningar med externa medel. Det vill säga sträva emot ett 

organisationsbidrag i storleksordningen 10–15 miljoner kr, som utges för att förbundet 

genererar stor samhällsnytta inom vårt verksamhetsområde. 

 

Ingen anmälde intresse att försvara motionen. 

 
Styrelsen föreslog riksstämman att anse motionen besvarad. 
 
Riksstämman beslutade enligt styrelsens förslag. 
 
 

Motion 3: Kyrkogårdarnas kulturmiljöer och kulturarv, Örebro läns hembygdsförbund 
Yrkande: 

• att SHF kontaktar Sveriges Släktforskarförbund och utreder vilka möjligheter som finns att 

gemensamt och skyndsamt dokumentera kyrkogårdens kulturarv och miljöer så det kan bli 

tillgänglig och sökbart för både släktforskning och lokalhistorisk forskning samt att resultatet 

snarast redovisas medlemmarna. 

 

Sif Eklund, Örebro läns hembygdsförbund, försvarade motionen och yrkade på bifall till densamma. 

 

Peter Olausson svarade från styrelsen att det liggande förslaget, att anse motionen besvarad, inte 

betyder att motionen får avslag. Ämnet är angeläget och förbundet samarbetar idag med 

släktforskare i olika frågor. Det som komplicerar är de lagstiftningar som finns kring begravningar och 

gravavgiften. Peter tipsade om att starta studiecirklar i samarbete med kyrkan, eftersom arbetet 

behöver organiseras och bedrivas på lokal nivå. Det går då även att dokumentera gravar som idag 

inte anses vara värdefulla ur ett kulturarvsperspektiv. 

 

Hans Eriksson, Södermanlands hembygdsförbund, yrkade bifall till motionen eftersom samarbetet 

med kyrkan måste stärkas och arbetet med gravinventeringar förändras och även innefatta 

gravvårdens utförande och inte enbart gravens placering. 

 

Carl-Gerhard Wennerberg, Stockholms läns hembygdsförbund, kommenterade vikten av gravstenen 

som arkivmaterial, där den dödes yrke finns med. Det är viktigt att de bevaras. 

 

Rolf Larsson, Västergötlands hembygdsförbund, påminde om att SHF år 2019 genomförde en 

konferens i ämnet, och var av åsikten att gamla gravstenar väldigt sällan tas bort för att destrueras. 

 

Styrelsen föreslog riksstämman att anse motionen besvarad. 
 
Riksstämman beslutade att ge bifall till motionen. 
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Motion 4: Angående tillståndsgivning för evenemang på statliga vägar, Dalarnas fornminnes- 
och hembygdsförbund.  
Yrkande: 

• att SHF tar en dialog med Regeringskansliet och Trafikverket för att undersöka möjligheten 

till ett mer smidigt sätt att hantera ansökningar för att arrangera evenemang på statliga 

vägar för ideella föreningar, hur tillstånd ska ges och framför allt bekostas. 

 

Ingen anmälde intresse att försvara motionen. 

 

Styrelsen föreslog riksstämman att anse motionen besvarad. 
 

Riksstämman beslutade enligt styrelsens förslag. 
 
 

Motion 5: Angående anpassning av hembygdswebben till mobila plattformar, Lars-Erik Nilsson, 
Hossmo Sockens Hembygdsförening samt för Hembygdsrådet i Kalmar kommun 
representerande följande föreningar: Dörby-Kläckberga hembygdsförening, Förlösa-Lindsdal 
hembygdsförening, Hossmo Sockens hembygdsförening, Kalmar stads hembygdsförening, 
Karlslunda hembygdsförening, Ljungby hembygdsförening, Mortorps sockens 
hembygdsförening, Södermöre hembygdsförening, Åby hembygdsförening. 
Yrkande: 

• att förbundet aktivt bejakar en snar utveckling av en mobilapp för spridning av 

medlemsföreningarnas webbpublicerade innehåll. 

 

Rolf Larsson, Västergötlands hembygdsförbund, yrkade bifall till motionen. 

 

Conny Sandberg svarade för styrelsen att det är tveksamt om en app kan öka besöksantalet på 

hembygdsgårdarna. Det vore kostsamt att utveckla en app och nya innovationer inom IT och telefoni, 

framför allt vad gäller AI, utvecklas hela tiden. Conny betonade att det är viktigare att arbeta med 

hemsidan och försöka synas på destinationsbolagens hemsidor och kalendarier. Conny yrkade på 

avslag till motionen enligt styrelsens förslag. 

 

Styrelsen föreslog riksstämman att avslå motionen. 

 

Riksstämman beslutade enligt styrelsens förslag. 

 

 

Motion 6: Gällande avgifter till Swish, Tyresö hembygdsförening, Stockholms läns 
hembygdsförbund. 
Yrkande: 

• att årsmötet beslutar att ge SHF i uppdrag att utreda möjligheterna och förhandla med 

banker om lägre avgifter för Swish-användning såväl årsavgifter som transaktionsavgifter för 

föreningarna. 

 

Ingen anmälde intresse att försvara motionen.  

 

Förbundet informerade om att de redan påbörjat arbetet med detta. Andreas Håkansson, 

Kronobergs läns hembygdsförbund, ifrågasatte valet av att tillstyrka motionen i stället för att bifalla 

den. Han menade att det är en ordningsfråga eftersom det inte betyder samma sak. Peter Backenfall, 
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Västergötlands hembygdsförbund, kommenterade att det finns annat som också kostar pengar vad 

gäller pengahantering, varför inte besluta om det också? Peters förslag avslogs då det inte stod något 

om detta i motionen. 

 

Styrelsen förslog riksstämman att tillstyrka motionen. 

 

Riksstämman beslutade enligt styrelsens förslag. 

 

 

Motion 7: Angående dataprogram för register, bokföring med mera, Bernt Johansson, medlem 
i Skepplanda hembygdsförening. 
Yrkande: 

• att SHF arbetar för att ta fram en rekommendation till föreningarna om vilka programvaror 

som kan vara lämpliga. Dessa program bör också vara ekonomiskt försvarbara. Och samtidigt 

visar hur man kan arbeta med dessa program. 

 

Ingen anmälde intresse att försvara motionen. 

 

Styrelsen föreslog riksstämman att avslå motionen. 

 

Riksstämman beslutade enligt styrelsens förslag. 

 

 

Motion 8: Angående Sveriges hembygdsförbunds kommunikation, Ångermanlands 
hembygdsförbund, Medelpads hembygdsförbund, Västerbottens hembygdsförbund, Gästrike-
Hälsinge hembygdsförbund och Heimbygda, regionalt hembygdsförbund i Jämtland/Härjedalen. 
Yrkande: 

• att kartillustrationer som används i Bygd och natur och övrigt kommunikationsmaterial från 

SHF skall vara faktabaserade och återspegla en korrekt bild av hela landet. 

• att Bygd och natur gör ytterligare ansträngningar för att fånga upp vad som händer inom 

rörelsen i hela landet. 

 

Per Bergvall, Heimbygda, hembygdsförbund för Jämtlands län, försvarade motionen och menade att 

de norra förbunden drivit denna fråga via Bygd och naturs redaktion och ansvarig utgivare, utan att 

få gehör. Då ny information framkommit, att Bygd och natur ska bli en digital tidning, såg situationen 

numera annorlunda ut och han yrkade därför inte bifall till motionen, men skickade med till styrelsen 

att de nordligaste länen kan bistå tidningsredaktionen med en korrekt kartbild över Sverige, så att 

hela Sverige syns i rörelsen. 

 

Karin Malmström svarade för styrelsen att motioner ska skrivas till dem som det berör, i detta fall är 

det inte en fråga för riksstämman utan för tidningsredaktionen enbart, då en tidning har pressfrihet. 

Karin föreslog riksstämman att inte bifalla motionen utan anse den besvarad. 

 

Styrelsen föreslog riksstämman att anse motionen besvarad. 
 

Riksstämman beslutade enligt styrelsens förslag. 
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Motion 9: Angående plaketten för rik gärning i hembygdsvårdens tjänst, Stockholms läns 
hembygdsförbund. 
Yrkande: 

• att uppdra åt förbundsstyrelsen att se över statuterna och att statuterna ändras så att 

betydelsen av lokala insatser tillmäts en större roll och att insatser av betydelse för 

kulturarvet och kulturmiljöer på alla nivåer kan vägas in. 

 

Stockholms läns hembygdsförbund föreslog i motionen följande ändring i statuterna: ”Plaketten, som 

är hembygdsrörelsens högsta utmärkelse, är avsedd att belöna framstående insatser inom 

hembygdsrörelsen samt för vårt kulturarv och våra kulturmiljöer. Insatserna kan ha skett lokalt, 

regionalt eller på riksnivå.” Motionären ansåg också att upplysningen om Kulturhammaren bör tas 

bort från statuterna. 

 

Ingen anmälde intresse att försvara motionen. 

 

Styrelsen föreslog riksstämman 

• att styrelsen får mandat att ändra statuterna för hedersplaketten i motionens anda, så att 

särskilt framstående gärningar för hembygdsrörelsen kan belönas oavsett om det skett lokalt, 

regionalt eller nationellt. 

 

Riksstämman beslutade enligt styrelsens förslag. 
 
 
Motion 10: Angående förbättrad postutdelning i hela landet, Thommy Edlund, Helgums 
hembygdsförening. 
Yrkande: 

• att SHF genom sin position i samhället driver denna fråga mot berörda myndigheter. 

 

Thommy Edlund försvarade motionen och menade att dagens postutdelning motverkar målen i 

Agenda 2030 och att styrelsens förslag till avslag av motionen strider mot rörelsens arbete för 

landsbygdsutveckling. Han yrkade därför bifall till motionen. 

 

Gunilla Karlsson, Ölands hembygdsförbund, replikerade att i hennes hembygd har postutdelningen 

förbättrats och inte försämrats. 

 

Irene Oskarsson svarade från styrelsen att organisationen Hela Sverige ska leva aktivt arbetar med 

denna fråga och yrkade därför avslag på motionen. 

 

Styrelsen föreslog riksstämman att avslå motionen. 

 

Riksstämman beslutade enligt styrelsens förslag. 

 

 
§12 Information om årets verksamhet 

Jan Nordwall redogjorde kort om årets verksamhet och betonade vikten av framtida 
samarbeten, nätverkande och att synas i rätt forum. Som exempel nämndes ett nyinrättat forum 
för skydd av kulturarvet, dit SHF fått en inbjudan. Jan informerade också om det kommande 
elstödet till föreningar och om vikten av information till våra medlemmar. SHF kommer 
framöver att överklaga Skatteverkets beslut kring hembygdsförsäkringen. Den 22–23 september 
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genomförs årets höstmöte, numera kallat för verksamhetsforum, där arbetet med strategin ska 
konkretiseras. Viktigt är att tydliggöra arbetet med vi-känslan inom rörelsen. 
 

 
§13 Avslutning 

Stämmoordförande Göran Karlsson tackade för sig och lämnade över klubban till omvalda 
ordförande Anna-Karin Anderson, som tackade presidiet för ett väl genomfört arbete med 
blommor. De avgående styrelseledamöterna Karin Malmsten, Värnamo och Sven Jensén, Broby 
avtackades. Plaketten för rik gärning i hembygdsvårdens tjänst delades ut till Hans-Erik 
Qvarnström, Halländska hembygdsrörelsen och Leif Jacobsson, Södermanlands 
hembygdsförbund. Avslutningsvis informerades det om att nästa års stämma kommer att hållas 
i Gävle och ombuden för Gästrike-Hälsinge hembygdsförbund hälsade alla välkomna.  
 
Anna-Karin Andersson tackade deltagarna för ett bra möte och förklarade Sveriges 
hembygdsförbunds riksstämma 2023 avslutad. 
 
 
Protokollet justeras: 
 
 
 
 
 
Göran Karlsson Susanne Cassé 
Stämmoordförande Protokollförare  
 
 
 
 
 
 
Thommy Edlund Gun Larsson 
Protokolljusterare Protokolljusterare 
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Protokoll fört vid  
Sveriges hembygdsförbunds riksstämma 2023 


 
 
 
Stämmoförhandlingarna hölls på Halmstad teater i Halmstad den 13 maj 2023, kl. 10.00-15.00. 
 
 
§ 1 Stämmans öppnande 


Riksstämman inleddes med en tyst minut för de tre hedersmedlemmar som avlidit under 
2021/22: Berit Hange-Persson, Lundsbrunn, Karl-Eric Axenström, Örnsköldsvik och Lars 
Pettersson, Nyköping. Därefter hälsade förbundsordförande Anna-Karin Andersson ombuden 
välkomna och deltagarna fick ta del av en digital hälsning från kulturminister Parisa Liljestrand, 
varefter Anna-Karin Andersson förklarade stämman öppnad. 
 
 


§ 2 Val av stämmofunktionärer 
a. Ordförande: Göran Karlsson, tidigare ordförande i Hallands landsting. 


Vice ordförande: Bo Westman, ordförande i Halländska hembygdsrörelsen. 
b. Föredragande sekreterare: Jan Nordwall, SHF:s generalsekreterare. 
c. Protokollförare: Susanne Cassé, konsulent i Västmanland. 
d. Två protokolljusterare: Thommy Edlund, Ångermanlands hembygdsförbund och Gun 


Larsson, Skånes hembygdsförbund. 
e. Två rösträknare: Sören Klingnéus, Örebro läns hembygdsförbund och Lena Ramsberg, 


Västergötlands hembygdsförbund. 
 


Riksstämman beslutade att välja de av valberedningen föreslagna stämmofunktionärerna. 
 
 
§ 3 Upprop av närvarande ombud och styrelseledamöter, fastställande av röstlängd.  Bilaga 1 


Ombuden ropades upp förbundsvis och 73 röstberättigade ombud, inklusive 
styrelseledamöterna var närvarande.  
 


Riksstämman beslutade att fastställa röstlängden till 73 ombud. 
 
 
§ 4 Fråga om stämmans stadgeenliga utlysande 


Enligt stadgarna ska kallelse till riksstämma utfärdas senast två månader före. Årets kallelse till 
regionala förbund skickades per mejl den 3 mars. 
 


Riksstämman beslutade att godkänna att stämman utlysts stadgeenligt. 
 
 
§ 5 Fastställande av dagordningen 


Mötesordförande gick igenom ordningsfrågorna och förtydligade att yrkanden överlämnas 
skriftligen, samt informerade om att nomineringar av andra än av valberedning föreslagna 
ledamöter, under § 9, måste inlämnas skriftligen med omedelbar verkan. 
 


Riksstämman beslutade att fastställa dagordningen. 
 
 
§ 6 Årsredovisning, föredragning och godkännande av: 


a. Verksamhetsberättelse 







  Sid 2 (10) 


Jan Nordwall föredrog verksamhetsberättelsen och presenterade kansliets personal, av vilka tre 
personer under år 2022 arbetat i projektform finansierat via krisbidrag från Statens kulturråd. 


 
Riksstämman beslutade att godkänna verksamhetsberättelsen och lägga den till handlingarna. 
 


b. Årsredovisning 
Jan Nordwall föredrog årsredovisningen. 
 
Mats Ekberg, Bohusläns hembygdsförbund, ifrågasatte förbundsstyrelsens val att förvalta sitt 
kapital i fonder med 0% ränta och menade att det inom hembygdsrörelsen finns kompetens att 
bilda en ”placeringsrådgivningsgrupp” med syfte att bedriva en mer aktiv förvaltning med 
möjlighet till bättre avkastning. Riksstämman gav styrelsen i uppdrag att utreda detta vidare. 


 
Riksstämman beslutade att godkänna årsredovisningen och lägga den till handlingarna. 
 


c. Revisorernas berättelse 
Förtroenderevisor Karl Petersen föredrog revisorernas berättelse. 


 
Riksstämman beslutade att lägga revisionsberättelsen till handlingarna. 
 


d. Fastställande av resultat- och balansräkning 
 
Riksstämman beslutade att fastställa resultat- och balansräkningen, att det balanserade resultat vid 
årets ingång är -268 183 kr och att årets resultat uppgår till -748 204 kr. Avskrivningskostnaden för 
Hembygdsportalen kommer fortsatt att tas via investeringsfonden. 
 
 
§ 7 Frågan om ansvarsfrihet för SHF:s styrelses ledamöter för den tid som revisionen omfattat 


 
Riksstämman beslutade att bevilja styrelsen full ansvarsfrihet för det gångna verksamhetsåret. 
 
 
§ 8 Fastställande av arvoden och andra ersättningar till förbundsstyrelsen 


Arvoden: 


• Förbundsordförande skall erhålla ett årligt arvode om två prisbasbelopp och de bägge vice 
ordförandena skall vardera erhålla ett halvt prisbasbelopp. 


• Ledamot och övriga förtroendevalda som måste ta tjänstledigt med helt löneavdrag eller ta 
ut semester för att kunna delta i möten och dylikt, kan erhålla ett sammanträdesarvode 
med 1 500 kronor per dag (tidigare 1 200 kr). Detta gäller även för annat av styrelsen 
beslutat uppdrag åt SHF. 


 
Riksstämman beslutade att godkänna valberedningens förslag. 
 


Ersättningar: 


• Reseersättning i samband med förrättning för SHF skall utgå enligt billigaste och lämpligaste 
färdsätt. 


• Skattefri bilersättning utgår enligt Skatteverkets regler (25,00 kr/mil). 


• Traktamente utgår vid förrättning för SHF enligt det statliga reglementet. 


• Ersättning för porto, telefon och dator utgår efter överenskommelse med SHF:s kansli i 
varje enskilt fall. 


• Ersättning för arbetslunch vid endagsförrättning kan utgå med 120 kronor (tidigare 100 kr). 
 


Riksstämman beslutade att godkänna valberedningens förslag. 
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§ 9 Val av: 


a. Förbundsordförande för nästa verksamhetsår: 
Valberedningen föreslog omval ett år av Anna-Karin Andersson, Nyhammar. 
 


Riksstämman beslutade att enhälligt välja Anna-Karin Andersson till förbundsordförande för 
verksamhetsåret. 
 


b. Fem styrelseledamöter för de två nästkommande verksamhetsåren: 
Valberedningen föreslog följande:  
Eva Kempff, Laknäs Tällberg - Omval 
Johan Brinck, Ängelholm - Nyval 
Peter Backenfall, Herrljunga - Nyval 
Peter Olausson, Värmlands Nysäter - Omval 
Trine Amundsen, Östersund – Omval 
 


Riksstämman beslutade att välja de av valberedningen föreslagna ledamöterna. 
 
Följande ledamöter är redan valda för perioden 2022–2024: 
Anita Lundin, Stockholm 
Conny Sandberg, Örebro 
Erik Åström, Bromma 
Iréne Oskarsson, Gränna 
Owe Norberg, Delsbo 


 
c. En förtroendevald revisor med en ersättare, för innevarande räkenskapsår: 


Valberedningen föreslog följande: 
Ordinarie: Karl Petersen, Stockholm - Omval 
Ersättare: Lars Lingsell, Karlstad - Omval 
 


Riksstämman beslutade att välja den av valberedningen föreslagna förtroendevald revisor samt 
ersättare. 


 
d. Auktoriserade revisorer, för innevarande räkenskapsår: 


Valberedningen föreslog följande: 
Genom KPMG, Stockholm - Omval 
 


Riksstämman beslutade att välja de av valberedningen föreslagna auktoriserad revision genom 
KPMG. 
 


e. Ledamöter i valberedningen: 
Föreslogs att valberedare framöver väljs på två år med rullande schema samt ett tak på sex 
år för omval. Styrelsen föreslog följande valberedare och mandatperioder: 
Gabriella Lönngren, Vuollerim – Omval, 1 år 
Gerhard Jansson, Åmål – Omval, 2 år 
Ingegerd Christiansson, Arlöv – Omval, 2 år 
Ingela Oxelgren, Örebro – Omval, 2 år 
Margareta Johansson, Indal – Omval, 1 år 


 
Riksstämman beslutade att välja de föreslagna valberedningsledamöterna på ett respektive två år 
enligt ovan, med Gabriella Lönngren, Norrbotten, som sammankallande.  
 
 
§10 Behandling av styrelsens förslag 
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a. Förslag angående styrelsens strategi 2023. 


Anna-Karin Andersson föredrog styrelsens förslag till ny långsiktig verksamhetsstrategi med 
följande tre utgångspunkter för det strategiska arbetet: 


• Det ideella engagemangets värde. 


• Gemensamma mötesplatser med högt socialt värde. 


• Värna, vårda och synliggöra materiellt och immateriellt kulturarv samt kulturmiljöer. 
 
Styrelsen föreslog riksstämman att besluta: 
 
Övergripande målsättningar 2023 till 2030 


✓ År 2030 ska hembygdsrörelsen vara en självklar och relevant samhällsaktör på lokal, regional 
och nationell nivå, med medlemsnyttan i fokus. 


✓ Vi ska vara en aktiv och synlig folkrörelse, med många medlemmar som är aktiva lokalt och 
därmed goda ambassadörer för hela hembygdsrörelsen. 


✓ Som medlem ska man känna sig delaktig i organisationen lokalt, regionalt och nationellt. 
Upplevelsen av hembygdsrörelsens gemensamma värden och vi-känsla ska öka. 


✓ Vi ska aktivt och gemensamt bidra till en hållbar samhällsutveckling genom att tillvarata och 
förmedla äldre kunskaper. 


 
Det innebär att vi ska: 


• Utveckla samverkan inom organisationen och uppnå en gemensam målbild i 
hembygdsrörelsen samt forma ett gemensamt varumärke genom intern och extern 
kommunikation. Därigenom gynnas vi-känslan inom rörelsen. 


• Arbeta med medlemsvård och föreningsutveckling. 


• Använda digitalisering för att attrahera nya målgrupper och öka tillgängligheten till våra 
samlingar. 


• Stärka vårt inflytande i politiken och hos myndigheter genom att skapa en ökad kännedom 
om hembygdsrörelsen. 


• Söka metoder för att öka finansieringen i både offentlig och egen regi. 


• Använda vår kunskap om det materiella och immateriella kulturarvet i samhällsdebatten. 
 
Tilläggsyrkande 1. Thommy Edlund, Ångermanlands hembygdsförbund, efterlyste kulturarvet i kris- 
och krigstid under de tre utgångspunkterna och yrkade på tillägg. Lars-Inge Stomberg, Bohusläns 
hembygdsförbund, menade att krig och kris omfattas av punkt 3, att värna och vårda. Styrelsen 
informerade om att de valt att hålla utgångspunkterna korta och konkreta, och då utgångspunkterna 
inte var föremål för beslut ogiltigförklarades begäran om tilläggsyrkande. 
 
Tilläggsyrkande 2. Per Bergvall, Heimbygda, hembygdsförbund för Jämtlands län, ansåg att 
medlemsvärvning är en prioriterad fråga för rörelsen och yrkade på omskrivning av punkt två under 
handlingsdelen med tillägget: Arbeta med medlemsvård, medlemsvärvning och föreningsutveckling. 
 
Tilläggsyrkande 3. Gunilla Karlsson, Ölands hembygdsförbund, yrkade på tillägg av en femte punkt 
under de övergripande målsättningarna; att attrahera den unga generationen, alltså de mellan 0–99 
år. 
 
Riksstämman beslutade att godkänna strategin efter avslag av tilläggsyrkandet av en femte punkt 
under övergripande målsättningar och bifall till yrkandet av medlemsvärvning som tillägg till punkt 
två under handlingsdelen. 
 
 


b. Förslag till medlemsavgift från 2025 
Styrelsen föreslog stämman att fastställa 
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1. de anslutna hembygdsföreningarnas avgifter till 13 kr per medlem. Avgiften 
debiteras för föreningens antal medlemmar den 1 januari 2025. 


2. att medlemsföreningarna betalar lägst 500 kr per år. 
3. att föreningar med fler än 1 000 medlemmar är befriade från avgift för överstigande 


antal. 
4. att medlemsavgiften för stödjande medlemsföreningar är 2 500 kr per år. 


 
Jan Nordwall betonade att medlemsavgiften betalas i förskott och att det därför är tydligare att 
skriva 1 januari 2025 i stället för 31 december 2024. 
 
Ändringsyrkande. Rolf Larsson, Västergötlands hembygdsförbund, begärde att punkt tre skulle utgå, 
då föreningar med fler än 1 000 medlemmar borde ha kapacitet att betala för samtliga medlemmar. 
Rolf ansåg att det vore bättre att ta bort gränsen för små föreningar. 
 
Anita Lundin, Stockholms läns hembygdsförbund, informerade om att det är svårt att få stora 
föreningar att ansluta sig till förbundet om det blir för hög kostnad. Anita yrkade därför på avslag på 
Rolfs begäran. 
 
Riksstämman beslutade att fastställa medlemsavgifterna enligt stämmohandlingarna. 
 
 


c. Budget och ekonomisk plan 2023–2025 
Jan Nordwall redogjorde för den ekonomiska planen. 


 
Riksstämman beslutade att godkänna styrelsens redovisning av beslutad budget för 2023 och 
fastställde inriktning för 2024–2025 enligt stämmohandlingarna. 
 
 
§11 Behandling av inkomna motioner och styrelsens yttrande över dessa 
 


Jan Nordwall redogjorde kort för arbetet med föregående års motioner. 


 


Mötesordförande informerade stämmodeltagarna om att motioner där ingen yrkar på bifall kommer 


att beslutas utifrån styrelsens förslag. Vid yrkande om bifall ställs motionen mot styrelsens förslag. 


 


Motion 1. Angående alla svenskars kulturarv, Jönköpings läns hembygdsförbund.  


Yrkande: 


• att SHF aktualiserar förhållandet med seminarier och insatser som syftar till att fler 


mångkulturella hembygdsföreningar etableras. 


• att SHF verkar för bildandet av nya hembygdsföreningar genom att aktivt skapa kontakter 


med olika kulturföreningar. 


• att SHF aktivt stöttar de föreningar som har invandrartäta områden inom sin socken eller 


stadsdel. 


 
Karl-Johan Stillström, Jönköpings läns hembygdsförbund, försvarade motionen. 
 
Styrelsen föreslog riksstämman att anse motionen besvarad. 
 


Riksstämman beslutade enligt styrelsens förslag. 
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Motion 2. Angående en modernare och starkare hembygdsrörelse, Magnus Rydholm, Sandsjö 
hembygdsförening. 
Yrkande: 


• att genomföra en organisationsutredning för att tydliggöra roller och ansvar i organisationen. 


• att öka medvetandet om förbundets utmaningar och de lösningar vi tror på och arbetar för. 


• att sätta ihop en arbetsgrupp, med en tydlig agenda, för att stärka den centrala nivåns 


ekonomiska förutsättningar med externa medel. Det vill säga sträva emot ett 


organisationsbidrag i storleksordningen 10–15 miljoner kr, som utges för att förbundet 


genererar stor samhällsnytta inom vårt verksamhetsområde. 


 


Ingen anmälde intresse att försvara motionen. 


 
Styrelsen föreslog riksstämman att anse motionen besvarad. 
 
Riksstämman beslutade enligt styrelsens förslag. 
 
 


Motion 3: Kyrkogårdarnas kulturmiljöer och kulturarv, Örebro läns hembygdsförbund 
Yrkande: 


• att SHF kontaktar Sveriges Släktforskarförbund och utreder vilka möjligheter som finns att 


gemensamt och skyndsamt dokumentera kyrkogårdens kulturarv och miljöer så det kan bli 


tillgänglig och sökbart för både släktforskning och lokalhistorisk forskning samt att resultatet 


snarast redovisas medlemmarna. 


 


Sif Eklund, Örebro läns hembygdsförbund, försvarade motionen och yrkade på bifall till densamma. 


 


Peter Olausson svarade från styrelsen att det liggande förslaget, att anse motionen besvarad, inte 


betyder att motionen får avslag. Ämnet är angeläget och förbundet samarbetar idag med 


släktforskare i olika frågor. Det som komplicerar är de lagstiftningar som finns kring begravningar och 


gravavgiften. Peter tipsade om att starta studiecirklar i samarbete med kyrkan, eftersom arbetet 


behöver organiseras och bedrivas på lokal nivå. Det går då även att dokumentera gravar som idag 


inte anses vara värdefulla ur ett kulturarvsperspektiv. 


 


Hans Eriksson, Södermanlands hembygdsförbund, yrkade bifall till motionen eftersom samarbetet 


med kyrkan måste stärkas och arbetet med gravinventeringar förändras och även innefatta 


gravvårdens utförande och inte enbart gravens placering. 


 


Carl-Gerhard Wennerberg, Stockholms läns hembygdsförbund, kommenterade vikten av gravstenen 


som arkivmaterial, där den dödes yrke finns med. Det är viktigt att de bevaras. 


 


Rolf Larsson, Västergötlands hembygdsförbund, påminde om att SHF år 2019 genomförde en 


konferens i ämnet, och var av åsikten att gamla gravstenar väldigt sällan tas bort för att destrueras. 


 


Styrelsen föreslog riksstämman att anse motionen besvarad. 
 
Riksstämman beslutade att ge bifall till motionen. 
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Motion 4: Angående tillståndsgivning för evenemang på statliga vägar, Dalarnas fornminnes- 
och hembygdsförbund.  
Yrkande: 


• att SHF tar en dialog med Regeringskansliet och Trafikverket för att undersöka möjligheten 


till ett mer smidigt sätt att hantera ansökningar för att arrangera evenemang på statliga 


vägar för ideella föreningar, hur tillstånd ska ges och framför allt bekostas. 


 


Ingen anmälde intresse att försvara motionen. 


 


Styrelsen föreslog riksstämman att anse motionen besvarad. 
 


Riksstämman beslutade enligt styrelsens förslag. 
 
 


Motion 5: Angående anpassning av hembygdswebben till mobila plattformar, Lars-Erik Nilsson, 
Hossmo Sockens Hembygdsförening samt för Hembygdsrådet i Kalmar kommun 
representerande följande föreningar: Dörby-Kläckberga hembygdsförening, Förlösa-Lindsdal 
hembygdsförening, Hossmo Sockens hembygdsförening, Kalmar stads hembygdsförening, 
Karlslunda hembygdsförening, Ljungby hembygdsförening, Mortorps sockens 
hembygdsförening, Södermöre hembygdsförening, Åby hembygdsförening. 
Yrkande: 


• att förbundet aktivt bejakar en snar utveckling av en mobilapp för spridning av 


medlemsföreningarnas webbpublicerade innehåll. 


 


Rolf Larsson, Västergötlands hembygdsförbund, yrkade bifall till motionen. 


 


Conny Sandberg svarade för styrelsen att det är tveksamt om en app kan öka besöksantalet på 


hembygdsgårdarna. Det vore kostsamt att utveckla en app och nya innovationer inom IT och telefoni, 


framför allt vad gäller AI, utvecklas hela tiden. Conny betonade att det är viktigare att arbeta med 


hemsidan och försöka synas på destinationsbolagens hemsidor och kalendarier. Conny yrkade på 


avslag till motionen enligt styrelsens förslag. 


 


Styrelsen föreslog riksstämman att avslå motionen. 


 


Riksstämman beslutade enligt styrelsens förslag. 


 


 


Motion 6: Gällande avgifter till Swish, Tyresö hembygdsförening, Stockholms läns 
hembygdsförbund. 
Yrkande: 


• att årsmötet beslutar att ge SHF i uppdrag att utreda möjligheterna och förhandla med 


banker om lägre avgifter för Swish-användning såväl årsavgifter som transaktionsavgifter för 


föreningarna. 


 


Ingen anmälde intresse att försvara motionen.  


 


Förbundet informerade om att de redan påbörjat arbetet med detta. Andreas Håkansson, 


Kronobergs läns hembygdsförbund, ifrågasatte valet av att tillstyrka motionen i stället för att bifalla 


den. Han menade att det är en ordningsfråga eftersom det inte betyder samma sak. Peter Backenfall, 
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Västergötlands hembygdsförbund, kommenterade att det finns annat som också kostar pengar vad 


gäller pengahantering, varför inte besluta om det också? Peters förslag avslogs då det inte stod något 


om detta i motionen. 


 


Styrelsen förslog riksstämman att tillstyrka motionen. 


 


Riksstämman beslutade enligt styrelsens förslag. 


 


 


Motion 7: Angående dataprogram för register, bokföring med mera, Bernt Johansson, medlem 
i Skepplanda hembygdsförening. 
Yrkande: 


• att SHF arbetar för att ta fram en rekommendation till föreningarna om vilka programvaror 


som kan vara lämpliga. Dessa program bör också vara ekonomiskt försvarbara. Och samtidigt 


visar hur man kan arbeta med dessa program. 


 


Ingen anmälde intresse att försvara motionen. 


 


Styrelsen föreslog riksstämman att avslå motionen. 


 


Riksstämman beslutade enligt styrelsens förslag. 


 


 


Motion 8: Angående Sveriges hembygdsförbunds kommunikation, Ångermanlands 
hembygdsförbund, Medelpads hembygdsförbund, Västerbottens hembygdsförbund, Gästrike-
Hälsinge hembygdsförbund och Heimbygda, regionalt hembygdsförbund i Jämtland/Härjedalen. 
Yrkande: 


• att kartillustrationer som används i Bygd och natur och övrigt kommunikationsmaterial från 


SHF skall vara faktabaserade och återspegla en korrekt bild av hela landet. 


• att Bygd och natur gör ytterligare ansträngningar för att fånga upp vad som händer inom 


rörelsen i hela landet. 


 


Per Bergvall, Heimbygda, hembygdsförbund för Jämtlands län, försvarade motionen och menade att 


de norra förbunden drivit denna fråga via Bygd och naturs redaktion och ansvarig utgivare, utan att 


få gehör. Då ny information framkommit, att Bygd och natur ska bli en digital tidning, såg situationen 


numera annorlunda ut och han yrkade därför inte bifall till motionen, men skickade med till styrelsen 


att de nordligaste länen kan bistå tidningsredaktionen med en korrekt kartbild över Sverige, så att 


hela Sverige syns i rörelsen. 


 


Karin Malmström svarade för styrelsen att motioner ska skrivas till dem som det berör, i detta fall är 


det inte en fråga för riksstämman utan för tidningsredaktionen enbart, då en tidning har pressfrihet. 


Karin föreslog riksstämman att inte bifalla motionen utan anse den besvarad. 


 


Styrelsen föreslog riksstämman att anse motionen besvarad. 
 


Riksstämman beslutade enligt styrelsens förslag. 
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Motion 9: Angående plaketten för rik gärning i hembygdsvårdens tjänst, Stockholms läns 
hembygdsförbund. 
Yrkande: 


• att uppdra åt förbundsstyrelsen att se över statuterna och att statuterna ändras så att 


betydelsen av lokala insatser tillmäts en större roll och att insatser av betydelse för 


kulturarvet och kulturmiljöer på alla nivåer kan vägas in. 


 


Stockholms läns hembygdsförbund föreslog i motionen följande ändring i statuterna: ”Plaketten, som 


är hembygdsrörelsens högsta utmärkelse, är avsedd att belöna framstående insatser inom 


hembygdsrörelsen samt för vårt kulturarv och våra kulturmiljöer. Insatserna kan ha skett lokalt, 


regionalt eller på riksnivå.” Motionären ansåg också att upplysningen om Kulturhammaren bör tas 


bort från statuterna. 


 


Ingen anmälde intresse att försvara motionen. 


 


Styrelsen föreslog riksstämman 


• att styrelsen får mandat att ändra statuterna för hedersplaketten i motionens anda, så att 


särskilt framstående gärningar för hembygdsrörelsen kan belönas oavsett om det skett lokalt, 


regionalt eller nationellt. 


 


Riksstämman beslutade enligt styrelsens förslag. 
 
 
Motion 10: Angående förbättrad postutdelning i hela landet, Thommy Edlund, Helgums 
hembygdsförening. 
Yrkande: 


• att SHF genom sin position i samhället driver denna fråga mot berörda myndigheter. 


 


Thommy Edlund försvarade motionen och menade att dagens postutdelning motverkar målen i 


Agenda 2030 och att styrelsens förslag till avslag av motionen strider mot rörelsens arbete för 


landsbygdsutveckling. Han yrkade därför bifall till motionen. 


 


Gunilla Karlsson, Ölands hembygdsförbund, replikerade att i hennes hembygd har postutdelningen 


förbättrats och inte försämrats. 


 


Irene Oskarsson svarade från styrelsen att organisationen Hela Sverige ska leva aktivt arbetar med 


denna fråga och yrkade därför avslag på motionen. 


 


Styrelsen föreslog riksstämman att avslå motionen. 


 


Riksstämman beslutade enligt styrelsens förslag. 


 


 
§12 Information om årets verksamhet 


Jan Nordwall redogjorde kort om årets verksamhet och betonade vikten av framtida 
samarbeten, nätverkande och att synas i rätt forum. Som exempel nämndes ett nyinrättat forum 
för skydd av kulturarvet, dit SHF fått en inbjudan. Jan informerade också om det kommande 
elstödet till föreningar och om vikten av information till våra medlemmar. SHF kommer 
framöver att överklaga Skatteverkets beslut kring hembygdsförsäkringen. Den 22–23 september 
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genomförs årets höstmöte, numera kallat för verksamhetsforum, där arbetet med strategin ska 
konkretiseras. Viktigt är att tydliggöra arbetet med vi-känslan inom rörelsen. 
 


 
§13 Avslutning 


Stämmoordförande Göran Karlsson tackade för sig och lämnade över klubban till omvalda 
ordförande Anna-Karin Anderson, som tackade presidiet för ett väl genomfört arbete med 
blommor. De avgående styrelseledamöterna Karin Malmsten, Värnamo och Sven Jensén, Broby 
avtackades. Plaketten för rik gärning i hembygdsvårdens tjänst delades ut till Hans-Erik 
Qvarnström, Halländska hembygdsrörelsen och Leif Jacobsson, Södermanlands 
hembygdsförbund. Avslutningsvis informerades det om att nästa års stämma kommer att hållas 
i Gävle och ombuden för Gästrike-Hälsinge hembygdsförbund hälsade alla välkomna.  
 
Anna-Karin Andersson tackade deltagarna för ett bra möte och förklarade Sveriges 
hembygdsförbunds riksstämma 2023 avslutad. 
 
 
Protokollet justeras: 
 
 
 
 
 
Göran Karlsson Susanne Cassé 
Stämmoordförande Protokollförare  
 
 
 
 
 
 
Thommy Edlund Gun Larsson 
Protokolljusterare Protokolljusterare 
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